
 

Fællesbestyrelsesmøde i Børneby Midt - dagsorden 
 

Dato: 9. marts 2021 
Tidspunkt: 17.30-20.00  
Sted: Online 
 

Deltagere: Birgitte, Christina B., Gro, Jane, Nina, Jens, Michael, Thor, 
Sabina, Luise, Rikke, Leila og Helle 
Fraværende: Jesper og Christina Tofteng 

Dagsorden  
 

Tid 
Esti-
meret 
tid til 
punkt 
 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, 
angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

1. Godkendelse af dagsorden. 
(Birgitte) 
 

5 min. Godkendt 

2. Godkendelse af seneste mødereferat. 
(Birgitte) 
 

5 min. 
(17.40) 

Godkendt 

3. Præsentation – Laila Dalsgaard ny afd. 
leder i Savværket og Fjellerup Bh. 
(Leila) 
 

10 min. 
(17.50) 

Præsentationsrunde. 
 
Leila startede som ny afd. leder i Savværket og Fjellerup 
Bh./vuggestue mandag d. 1. marts. 
 
Laila er som noget af det første i gang med personalesamtaler 
med alle medarbejdere for på denne måde at lære alle 
medarbejderne at kende. 
 
Der har været lidt opstartsproblemer med Aula i forhold til at få 
Leila flyttet fra den tidligere arbejdsplads til Børneby Midt. Vi 
håber, at det er løst snarest, så Leila både kan kontakte og 
kontaktes af medarbejdere og forældre via Aula. 
 

4. Høringspunkter: 
 
a) Evaluering og organisering af §32-
tilbud og den specialpædagogiske 
indsats – høringsfrist d. 15. marts (Birgitte 

– bilag 1 – 8) 
 
b)  Forslag til Norddjurs Kommunes 
politik for børn og unge i udsatte 
positioner – høringsfrist d. 15. marts 

(Birgitte – bilag 9 – 15) 

 

20 min. 
(18.10) 

 
 
a) Høringsmaterialerne drøftet. Birgitte skriver høringssvar på 
baggrund af drøftelserne. 
 
 
 
b) Høringsmaterialerne drøftet. Birgitte skriver høringssvar på 
baggrund af drøftelserne. 
 
 
 

5. Den styrkede pædagogiske læreplan. 
 
a) Layout introduceres (Rikke) 
 
 
 
b) Gruppearbejde – inputs til Den 
styrkede pædagogiske læreplan 
(Rikke) 

40 min. 
(18.50) 

 
 
a) Rikke introducerede bestyrelsen til layoutet på den styrkede 
pædagogiske læreplan i Børneby Midt samt gennemgik 
opbygningen af den styrkede pædagogiske læreplan. 
 
b) Bestyrelsen blev delt i 2 grupper som ud fra det overordnede 
tema: ”Hvordan kan dagtilbud og forældre samarbejde om 
barnets og børnegruppens trivsel, læring, udvikling og dannelse 
på tværs af dagtilbud og hjem?” arbejdede med nedenstående 
spørgsmål: 
 
 



1. Den gode dialog og det konstruktive samarbejde mellem 
forældre og dagplejer/det pædagogiske personale. 
 

• Hvad kendetegner en god dialog mellem forældre og 
dagplejen/det pædagogiske personale? 
 

• Hvordan opbygges der et tillidsfuldt og konstruktivt 
samarbejde om børnenes trivsel, læring, udvikling og 
dannelse? 

 
2. Gensidige forventninger til samarbejdet. 
  

• Hvilke forventninger har forældre til det individuelle 
samarbejde? 
 

• Hvilke forventninger har forældre til det mere generelle 
samarbejde? 

 
Rikke og Leila medbringer bestyrelsens inputs til 
personalemøderne i marts/april måned, hvor medarbejderne 
ligeledes har gruppearbejde omkring de samme spørgsmål. 
Herefter samles alle inputs som efterfølgende præsenteres for 
bestyrelsen. 
 

6. Skolens Grønne vision – Grønne 
Spirer Flag til Glesborg Skole. 
 
a) Oplæg v/lærer Anne Marie 
Pedersen (10 min.) 
 
 
 
 
b) Drøftelse og evt. vedtagelse (Anne 
Marie - 20 min.) 

30 min. 
(19.20) 

 
 
a) Anne Marie fortalte om arbejdet med Skolens Grønne Vision 
på Glesborg Skole samt arbejdet med at få Det grønne flag også 
i skoledelen. For at man som skole kan komme i betragtning til 
at få Det grønne flag, skal skolen udarbejde ”Skolens Grønne 
Vision”, som alle på skolen skal have kendskab til. Se evt. 
vedhæftede powerpoint. 
 
b) Bestyrelsen besluttede, at der skal arbejdes videre med at få 
Det grønne flag samt, at der udarbejdes ”Skolens Grønne 
Vision”. Der blev nedsat en arbejdsgruppe (Anne Marie, Birgitte, 
Thor, Christina B., Jens og Helle), som i fællesskab vil stå for 
udarbejdelse af Skolens Grønne Vision. Helle indkalder 
arbejdsgruppen til et onlinemøde inden næste bestyrelsesmøde 
samt møde nr. 2 lige før bestyrelsesmødet d. 12. april. 
 

7. Sidste nyt fra Børneby Midt. 
 

25 min. 
(19.45) 

Dagplejen – Jane: 
 Da dagplejerne ikke mødes på tværs i denne Coronatid, 

savner de hinanden og det kollegiale fællesskab. 
 Dejligt at der er blevet købt nyt legetøj til børnene i 

dagplejen. 
 
Daginstitutionerne – Christina: 
Åparken: 

 Åparken har haft besøg af Pia og Annika fra Glesborg 
Skole/TSFO og børnene glæder sig til at starte i TSFO. 

 I Åparken afholdes der afslutningsfest for TSFO-
børnene fredag d. 26. marts – der vil blive lagt billeder 
og videoer op på Aula. 

 Der er forældre som bager pizzasnegle og pølsehorn til 
afslutningen – mange tak for det  

 Der er en forælder som har sponsoreret slush-ice til 
afslutningen – en stor tak for det  

Savværket: 
 Savværkets medarbejdere har alle haft 1-til-1 samtale 

med Leila (ny afd. leder), hvilket har været rigtig godt. 
Medarbejderne ønsker Leila hjerteligt velkommen. 



 En stor tak til Liv og Thoras mor, som gennem 
sponsorater/fondsmidler har skaffet midler til indkøb af 2 
el-ladcykler. Et rigtig stort og flot arbejde, som vi er 
meget taknemmelige for. 

 Vuggestuens område på legepladsen er blevet udvidet, 
så de nu også får lidt sol i løbet af dagen. Det nyder vi 
meget. 

 Påskeaktiviteterne er så småt begyndt. Der bliver sået 
karse og klippet påsketing. 

 Vuggestuen har været med børnehaven ovre og tappe 
birkesaft. 

 Afslutningen for TSFO-børnene bliver desværre uden 
forældredeltagelse i år pga. Corona – den nærmere plan 
besluttes endeligt i løbet af måneden. Der vil blive 
hygget med kage og sang – vi laver nogle videoer, som 
vi sender til forældrene via Aula. 

Fjellerup Bh./vuggestue: 
 Der bliver holdt afslutningsfest for TSFO-børnene fredag 

d. 26. marts. Der vil blive lagt billeder/video op til 
forældrene via Aula. 

 Pia og Annika fra skolen/TSFO har været på besøg for 
at lære børnene at kende. 

Glesborg Bh./vuggestue: 
 Vi nyder det gode vejr på legepladsen og på gåture. 
 ”Larverne” er 26 børn lige pt. og fylder godt, når vi er 

indendørs. 
 Line Hansen (studerende) skal i sin første praktik hos os 

i perioden d. 23. marts – d. 19. maj. 
 I april kommer der en PAU-studerende på besøg i 4 

dage. 
 Fredag d. 26. marts er der afslutning for TSFO-børnene. 

Det kommer i år til at foregå på Coronavenlig manér. 
Børnene har selv valgt sange, rim og remser, som de 
opfører for ”Larverne”. Der er 4 forældre, der bager 
pizzasnegle. Der vil blive taget billeder/video, som vil 
blive delt med forældrene på Aula. 

 Helle Andersen (pæd.medhj.) har sidste dag d. 16. 
marts, da hun går på efterløn. Helle vil virkelige blive 
savnet af både børn og kolleger. 

 
Skole/SFO – Gro, Nina og Luise: 

 Fredag d. 26. feb. sagde vi farvel til Ørum Skole/SFO og 
mandag d. 1. marts sagde vi goddag til hinanden igen 
på Glesborg Skole/SFO. 

 Alle børn og voksne blev mødt med en flot flag-allé 
gennem Glesborg om morgenen d. 1. marts. En stor tak 
til Gitte Sloth (pædagog på Glesborg Skole/SFO) + 
hjælpere fra Borgerforeningen og Forsamlingshuset for 
dette flotte og rørende initiativ. 

 Det er vores oplevelse, at det har været en god start 
med glade børn og voksne – og sidst på dagen har vi 
alle også været trætte. Det er helt naturligt, når man 
starter på noget nyt. 

 Vi er i fuld gang med at skabe en ny fælles kultur i både 
klasser og personalerum, det er spændende, og der er 
god energi. Der er meget nyt at forholde sig til, og alle 
gør en forrygende indsats. 

 Vi holder TSFO-arrangementet for børn + forældre 
udendørs lørdag d. 13. marts kl. 9 – 11. 

 Pia og Annika er i fuld gang med afholdelse af online 
overleveringsmøder vedr. børnene til TSFO – med 
deltagelse af primærpædagogen fra børnehaven + 
forældrene. 



 Fredag d. 12. marts siger vi farvel til Hellen (lærer), som 
har været ansat i et tidsbegrænset vikariat. 

 
Afd. leder Leila: 

 Leila fortæller, at hun har fået et fantastisk godt indtryk 
af hele børnebyen. 

 Leila er i gang med individuelle samtaler med alle 
medarbejdere i Savværket og Fjellerup Bh./vuggestue. 
Det er fantastisk dejligt og givende at tale med de 
forskellige medarbejdere, og man kan virkelig både høre 
og fornemme hvordan de alle hver især brænder for 
arbejdet. 

 Der er lidt opstartsvanskeligheder ift. at Leila kan 
komme på Aula. Vi forventer, at det løses snarest. 

 
Afd. leder Rikke: 

 Rikke glædes også meget over at have fået en 
lederkollega indenfor dagpasningsområdet. Leila og 
Rikke vil bruge noget tid sammen på diverse 
overleveringer og det fortsatte samarbejde på tværs af 
daginstitutionerne. 
 

Ledelse - Helle: 
Skolen: 

 Vi oplever stadig stor interesse ift. mulige nye elever til 
Glesborg Skole, hvilket jo er rigtig positivt. Det er - og vil 
fortsat være et stort fokuspunkt fremadrettet at følge 
udviklingen tæt både ift. organiseringen af klasser og 
holddeling samt nødvendige og passende fysiske 
rammer. 

 Arkikon, som står for udarbejdelse af udbudsmaterialet 
vedr. bygningstilpasninger mv. på Glesborg Skole i 
forbindelse med opbygning af overbygningen, var på 
bygningsbesigtigelse i torsdags. De laver først 
udbudsmateriale vedr. fysiklokalet. 

 Fysiklokalet: Gasinstallationerne skal etableres med nye 
rør osv. og elinstallationen til elev- og lærerpulte skal 
udskiftes, idet kablerne ikke overholder gældende krav, 
ligesom der skal indbygges strømafbryder til lokalet 
såfremt der via detektor registreres gasudslip. Dette 
kommer til at indgå i udbudsmaterialet. 

 Der skal endvidere etableres et stink- og kemikalieskab i 
fysiklokalet – det undersøges pt. om det fra Mølleskolen 
vil kunne bruges. 

 Vi har aftale om, at Søren Kanneskolen vil være os 
behjælpelige med, hvilke øvrige materialer der skal 
anskaffes til fysiklokalet. 

 Procesplanen vedr. etablering af fysiklokalet holder 
stadig – formodningen er, at håndværkerne vil kunne gå 
i gang i starten af maj og, at lokalet vil være klar til brug 
aug. 2021. 

 Vi har aftalt med Sproggruppen (i den tidligere 
tandlægebygning ved Glesborg Skole), at de er ude af 
bygningen d. 1. april. Herefter går serviceleder Mogens 
Frederiksen i gang med nedbrydning af skabe, 
køkkenborde mv. Den tidligere tandklinik er taget ud af 
udbudsmaterialet, da Mogens selv kan ordne en stor del 
af entreprisen samt selv indkalde håndværkere til de 
mindre entrepriser, som skal ordnes f.eks. afkobling af 
vand, maling mv. 

 Vores serviceledere + servicemedarbejder arbejder på 
fuld tryk med flytning af inventar + materialer fra Ørum 
Skole/SFO til Glesborg Skole/SFO. Bestyrelsesrep. Thor 



 

og Jens tilføjer, at de stadig står til rådighed for hjælp til 
fysisk flytning. 

8. Godkendelse af tilsynsrapporterne for 
Fjellerup Bh. og Glesborg Bh. (Rikke – 
bilag 16 + 17). 
 

10 min. 
(19.55) 

Bestyrelsen godkendte tilsynsrapporterne. 

9. Eventuelt. 
 

5 min. 
(20.00) 

 En stor tak til Sabina, der som suppleant indtrådte i 
bestyrelsen under Meretes orlov. Da Meretes orlov 
slutter d. 31. marts, er aftenens bestyrelsesmøde 
Sabinas sidste i denne omgang. Sabina fortsætter nu 
som suppleant – en stor tak til Sabina for indsatsen. 

 

 Kommende punkter: 

 Udendørsmiljø til 
overbygningen 

 Ansøgning til kommunen – 
anlægsmidler til Åparkens 
legeplads 

 Kostpolitik 

 Årshjul 

 Værdigrundlag 

  


